
 
 
10 november 2020 
 
Onderwerp: (Dag van de) Mantelzorg 
 
Geacht college, 
 
Op grond van de organisatieverordening van de gemeenteraad artikel 42, stelt Pro’98 
schriftelijke vragen over de Mantelzorg in onze gemeente.  
 
Het is vandaag de Dag van de Mantelzorg. Een dag uitgeroepen om waardering uit te 
spreken voor het grote aantal mantelzorgers die de zorg dragen voor hun ouders, kinderen, 
familie, buren enz.  
 
Er zijn in Nederland 4,4 miljoen mantelzorgers, waarvan er 750.000 overbelast zijn, aldus het 
consumentenprogramma Kassa die hier op 31 oktober jl. een uitzending aan wijdde.  
Zij kampen met ernstige klachten zoals een burn-out of relatieproblemen. Alle aandacht gaat 
naar de zorgvrager en de hardwerkende mantelzorger wordt vaak vergeten.  
Door de Coronacrisis zijn er nog minder alternatieven voor de zorgbehoevenden, waardoor 
de mantelzorgtaken alleen maar toenemen en zwaarder zijn geworden.  
 
Mantelzorgers kunnen respijtzorg bij de gemeente aanvragen om de lasten te verlichten, de 
zorg wordt tijdelijk van de mantelzorger overgenomen. Volgens het Rapport ‘aanjager 
respijtzorg’ is voor veel gemeenten slechte toegang tot respijtzorg, bewust beleid om kosten 
te besparen en de vraag te drukken. Het idee om de deur meer open te zetten stuit op de 
angst voor een onbeheersbare vraag.  
1 op de 3 mantelzorgers weet niet van het bestaan van respijtzorg en weet niet dat ze hier 
recht op hebben.  
 

1. Hoeveel aanvragen voor respijtzorg kreeg de gemeente het afgelopen jaar? 
2. Is er geld geoormerkt voor mantelzorg, en wordt dit geld dan ook uitgegeven? 
3. De VNG, Movisie, MantelzorgNL en het ministerie van VWS hebben een Adviesteam 

Mantelzorg in het leven geroepen, waar ambtenaren terecht kunnen voor vragen. 
Bent u bekend met het adviesteam dat sinds 29 oktober jl. actief is en verwacht u hier 
gebruik van te gaan maken om een advies op maat te krijgen?  

4. Het is op de website van de gemeente Barneveld niet mogelijk om een aanvraag 
respijtzorg in te dienen. Het woord respijtzorg kunnen wij ook niet terugvinden op 
onze gemeentepagina. Wil het college bekijken of ze hier meer aandacht aan kunnen 
schenken? 

5. Via Welzijn Barneveld is wel informatie te vinden over respijtzorg. Wat is het traject 
dat iemand moet doorlopen om hier aanspraak op te maken? 

6. Op welke manieren probeert onze gemeente onze mantelzorgers te ondersteunen en 
ze te informeren over de mogelijkheden die er zijn (onder andere respijtzorg)?  

 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Suzanne Wassink 
Frank van der Lubbe 
Pro’98 
 


